
 

 

Protokół Nr IV/2015 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 29 stycznia 2015r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
00

 

Zamknięcie obrad – godz. 11
25 

 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach IV Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 13 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Jan Szewczyk, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Urszula Lew oraz 14 innych zaproszonych osób, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Kornelia Szadzewicz – stanowisko ds. gospodarki odpadami komunalnymi. 

2. Danuta Łukaszewska – stanowisko ds. obsługi rady. 

 

 

Ad. 1 i 2 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
00

 otworzył IV Sesję Rady 

Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

 o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §20 pkt 3 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z III Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących komisji stałych Rady Gminy z prac w okresie 

międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 



8. Trybuna obywatelska. 

9. Informacja z realizacji uchwał podjętych w 2014 roku. 

10. Informacja z realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych w 2014 roku. 

11.  Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie wykonywania prac społecznie-

użytecznych na rok 2015 – druk nr 19; 

b. w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania składów i określenia przedmiotu 

działania komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – druk nr 20; 

c. w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy i Komisji stałych Rady Gminy 

Wierzchowo – druk nr 21. 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

13. Komunikaty i sprawy różne. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie po wysłaniu zawiadomień o zwołaniu 

sesji, jednakże w ustawowym terminie 7 dni przed dniem odbycia obrad sesji wpłynął 

wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie pod obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo  

w miesiącu styczniu 2015r. projektu uchwały: 

1) w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Wierzchowo – druk nr 22, 

w związku z tym, rozszerzył porządek obrad sesji w punkcie 7 „7. Podjęcie uchwał:” o  

podpunkt d „d. w sprawie zbycia nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Wierzchowo – druk nr 22”, 

 

Przewodniczący obrad Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub Wójt 

chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe punkty lub o inne 

istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie 

chciałby zaproponować zdjęcie z porządku obrad któregoś z tematów? 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół  

z posiedzenia III Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 grudnia 2014 roku został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed rozpoczęciem dzisiejszej 

sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zawartych w nim 

zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 

1-5 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zapisów w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za sporządzony 

poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z III sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z III sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

 

 

Ad. 4 

Informacja pisemna Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik nr 3 

do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął pkt 4 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 5. 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przedłożył Radzie informację na temat prac Rady  

w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący obrad zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 6. 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy o złożenie 

informacji z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 1/2015 stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Józef Janicki. 

Protokół Komisji Nr 1/2015 stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu. 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata. 

Protokół Komisji Nr 1/2015 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

4) Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – Ryszard Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 1/2015 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu.  

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 6 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji punktu 7. 



Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacje złożyli: 

1. Radny Mariusz Doroszuk złożył interpelację o następującej treści: 

„Zwracam się z prośbą o podjęcie czynności zmierzających do wycięcia drzew 

rosnących w pasie drogowym drogi powiatowej w miejscowości Żabinek (przy posesji 

p.Nowickiego nr 23). W chwili obecnej drzewa stanowią poważne zagrożenie dla 

życia ludzi, pojazdów oraz mienia podczas niekorzystnych warunków pogodowych.” 

2. Radna Dorota Sobczak złożyła dwie interpelacje o następującej treści: 

1) Proszę o przycięcie korony drzewa (lipy) rosnącego w pasie drogi powiatowej 

przy budynku nr 32 w Nowych Laskach. W okresie ostatnich wichur gałęzie 

drzewa łamały się i spadały na posesje znajdujące się przy w/w drzewie. 

Mieszkańcy boja się o własne bezpieczeństwo, jak również o swoje domy. 

2) Proszę o przycięcie gałęzi drzew rosnących w pasie drogi powiatowej  

w miejscowości Nowe Laski przy posesji Nr 3. 

Na sesji interpelacje i zapytania złożyli: 

1. Radny Zdzisław Bełzowski złożył na piśmie cztery interpelacje i zapytanie ustne  

o następującej treści: 

1) Naprawić przystanek autobusowy w miejscowości Będlino: załatać dziury w ścianie 

przystanku autobusowego, zdemontować uszkodzony eternit na dachu i pokryć dach 

blacho-dachówką, naprawić uszkodzone ławki, pomalować przystanek. 

2) Usunąć słupy telefoniczne w miejscowości Będlino od początku wsi od strony Sośnicy 

do przystanku autobusowego. Sygnał telefoniczny nie jest przesyłany po tej linii, tylko 

światłowodem. Słupy stoją na posesjach prywatnych ( w ogródkach i na podwórkach). 

Usunięcie słupów poprawiłoby mieszkańcom swoich posesji do swobodnego 

korzystania z podwórka i ogródka. 

3) Naprawić i podłączyć lampę w miejscowości Będlino przy budynku Nr 10. W tym 

budynku mieszka pięć rodzin i w sąsiedztwie trzy rodziny. Lampa jest ustawiona przy 

drodze gminnej, która biegnie od przystanku autobusowego do posesji Pani 

Kowalewskiej. 

Zamontować lampy w miejscowości Będlino przy drodze gminnej położonej przy 

stawie przy budynku Pana Zalewskiego Nr 35A. W sąsiedztwie tego oświetlenia są 

trzy budynki, w jednym z nich mieszka sześcioro dzieci, w okresie zimowym rano jest 

ciemno, a dzieci muszą dojść do przystanku autobusowego by dojechać do szkoły. 

4) Zakupić nagrzewnicę do świetlicy w miejscowości Będlino. Obecny piecyk 

elektryczny uległ uszkodzeniu, świetlica jest czynna dwa razy w tygodniu i 

praktycznie nie jest ogrzewana. 

5) Przy świetlicy wiejskiej w Będlinie zapadła się opaska z kostki brukowej. Po remoncie 

wykonawca nie zainstalował lampy czujnikowej, która była zainstalowana przed 

remontem świetlicy. Czy wymienione usterki podlegają okresowi gwarancji? 



 

3. Radna Krystyna Rybczyńska-Mróz złożyła na piśmie jedną interpelację o następującej 

treści: 

1) Została zakończona przebudowa drogi powiatowej w Wierzchowie (ulica Długa) i 

ułożone są chodniki po obu jej stronach. Zbliża się okres wiosenno-letni, w którym 

dość liczna grupa dzieci, posiadających karty rowerowe, do szkoły dojeżdża 

rowerami. Prawo o Ruchu Drogowym korzystanie z chodnika dla pieszych przez 

kierującego rowerem dozwala wyjątkowo jedynie w 3 przypadkach. Ze względów 

bezpieczeństwa dla dzieci, jak i dla kierowców uczestniczących w ruchu 

drogowym, zwracam się z interpelacją o podjęcie działań mających na celu 

wyznaczenie pasa ruchu dla rowerzystów na jednym z chodników ułożonych 

wzdłuż drogi. 

4. Radny Ryszard Borowicz zgłosił ustnie jedną interpelację o następującej treści: 

1) W miejscowości Sośnica Gmina Wierzchowo jest czerwona skrzyneczka 

pocztowa zamontowana przy niebieskich. Nie spełnia swojej roli, bowiem jest 

mała i bardzo płaska, nie można do niej włożyć nawet najmniejszej kartki 

świątecznej, chyba, że się ją złamie. W imieniu mieszkańców i swoim proszę o 

wymianę tej skrzyneczki na taką do której mieszkańcy będą mogli wkładać 

swoje przesyłki. Obecnie muszą czekać na listonosza, który przybywa w 

różnych godzinach marnując swój czas. 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz, wobec braku dalszej dyskusji zamknął punkt 7 

porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

Ad. 8 

W punkcie porządku „Trybuna obywatelska” głos zabrał sołtys wsi Otrzep Grzegorz 

Bachmura, który w swoim wystąpieniu, po analizie budżetu Gminy Wierzchowo na 2015 rok 

zwrócił uwagę na rosnące koszty utrzymania placówek oświatowych na terenie gminy 

Wierzchowo. Zaapelował do radnych by pamiętali, że nasza gmina ma jeszcze inne zadania, 

oprócz oświaty, wymagające dofinansowania np. remont chodników i dróg. 

Wobec braku dyskusji w tym punkcie Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 

8 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 9. 

Ad. 9 

Rada Gminy Wierzchowo pozytywnie oceniła informację Wójta Gminy Wierzchowo z 

realizacji uchwał Rady Gminy Wierzchowo za okres od 1 stycznia 2014 roku do 31 grudnia 

2014 roku. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

Z powyższą informacją, wszystkie Komisje stałe Rady Gminy zapoznały się na swoich 

posiedzeniach. 

Wobec braku dyskusji w tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady 

A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 10. 



Ad. 10  

Rada Gminy Wierzchowo pozytywnie oceniła informację Wójta Gminy Wierzchowo z 

realizacji interpelacji i wniosków zgłoszonych przez radnych Gminy Wierzchowo w 2014 

roku. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

Z powyższą informacją, wszystkie Komisje stałe Rady Gminy zapoznały się na swoich 

posiedzeniach. 

Wobec braku dyskusji w tym punkcie porządku obrad Przewodniczący Rady 

A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 10 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: 10
40

-10
55

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady, stwierdził, że na sali obrad obecnych jest 

13 radnych i przystąpił do realizacji punktu 11 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

1) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IV/19/2015 w sprawie przyjęcia rocznego planu potrzeb w 

zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na rok 2015 – która 

stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

2) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 

13głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących 

się” podjęła uchwałę Nr IV/20/2015 w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

powołania składów i określenia przedmiotu działania komisji stałych Rady 

Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

3) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IV/21/2015 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Gminy i Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo – która stanowi załącznik 

nr 12 do nin. protokołu. 

4) Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IV/22/2015 w sprawie zbycia nieruchomości 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Wierzchowo– która stanowi 

załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 11 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 12. 

Ad. 12 



Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady Gminy na zgłoszone przez radnych na ostatniej sesji interpelacje. 

Wójt poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na dzisiejszej sesji, 

zostaną udzielone na piśmie. 

Wójt poinformował, że w miejscowościach, gdzie nie będzie budowana sieć kanalizacyjna, a 

są to miejscowości: Nowe Laski, Garbowo, Radomyśl, Bonin, Wielboki będzie możliwość 

wybudowania przydomowych oczyszczalni ścieków i namawia do podjęcia takiej decyzji, 

ponieważ udział finansowy gospodarstwa domowego w takiej inwestycji wynosi tylko 10%. 

Wójt poinformował również o możliwości skorzystania z dopłat usuwania azbestu, np. 

wymiany pokryć dachowych, pomału będą kończyć się dopłaty na ten cel. 

Poprosił wszystkich zebranych na sesji o przekazanie powyższych informacji dla 

mieszkańców. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

Ad. 13 

Radny Józef Janicki zwrócił się z zapytaniem do uczestniczącego w posiedzeniu sesji 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchowie, czy w pracach 

społecznie użytecznych mogą być zatrudnione ponownie osoby, które w poprzednich pracach 

się sprawdziły. 

Radny Józef Janicki zapytał Wójta, kiedy odbędą się wybory sołtysów. 

Kierownik GOPS Piotr Paszkiewicz odpowiedział, że trudno jest przewidzieć na dzień 

dzisiejszy, czy osoby te pozytywnie przejdą profilowanie w Urzędzie Pracy, od 

przydzielonego profilu uzależniony jest rodzaj pomocy. Przywoływane są przypadki osób 

poszukujących pracy, które nie mogą uzyskać dostępu do potrzebnych im szkoleń czy staży, 

ponieważ zostały zakwalifikowane do profilu, który takiej pomocy nie przewiduje. GOPS 

zawsze stara się kierować do prac osoby sprawdzone, jednak trzeba aktywować pozostałych 

bezrobotnych. Wszystkie osoby muszą spełniać określone warunki. 

Wójt poinformował, że Gmina Wierzchowo zgłosiła zapotrzebowanie na 24 osoby do prac 

społecznie użytecznych, a limit w Powiecie Drawskim to 80 osób. 

Na drugie zapytanie radnego Józefa Janickiego odpowiedzi udzielił Sekretarz gminy Tomasz 

Suchoński informując, że wybory sołtysów zaplanowane są na początek marca br. W 

przyszłym tygodniu zostanie opracowany harmonogram zebrań. Do czasu zmiany uchwały o 

powołaniu inkasentów podatki zbierają dotychczasowi sołtysi. 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął pkt 12 porządku 

obrad i przystąpił do realizacji pkt 13. 

 

 



Ad. 14 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący obrad Andrzej Kaczorkiewicz 

o godz. 11
25

 zamknął obrady IV sesji. 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący Rady 

        Andrzej Kaczorkiewicz 

 

Podpis protokolantów: 

1. K.Szadzewicz  …………………. 

2. D.Łukaszewska  …………………. 


